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Titulná strana, zadná strana (1/1) + 50 % 
Tretia strana (1/1) + 25 %

  Formáty inzercie sú uvádzané v čistom rozmere. 

Stornovacie poplatky pre inzerciu

do 14 dní pred zverejnením  50 %
do 10 dní pred zverejnením  100 %

Stornovacie poplatky pre prebal

do 30 dní pred zverejnením  50 %
do 21 dní pred zverejnením  100 %

Iné formy inzercie

Logo na titulnej strane 580 €
Product placement  290 €
Reklamný prebal  2 980 € + výrobné náklady
Vkladaná inzercia 1 610 €  

Elektronické podklady

PDF kompatibilné s PDF 1.4, distilované s nastavením Job Options: 
Press Optimized, bitmapové obrázky musia mať rozlíšenie 300 DPI 
a farebný režim CMYK.

Riadková inzercia
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Týždenník Zdravotnícke noviny – formáty v mm a ceny farebnej inzercie CMYK v € bez DPH

 3 340 € 2 400 € 1 610 € 1 330 € 830 € 610 € 610€ 1 270 € 3 170 € 580 €
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K dohode LOZ s vládou 
zatiaľ nedošlo. Pokračujú 
v rokovaniach s ministrom 
zdravotníctva

Najväčšia pacientska 
konferencia:  
Je Slovensko pripravené  
na aktívneho pacienta?3 6
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Zdravotnícke noviny

Nemocnice, ambulancie, la
boratóriá, záchranky či 
kúpele. Zdravotníctvo tvo

ria segmenty, ktoré cez svo
jich zástupcov každoročne vo
lajú po väčšom kúsku kolá
ča. Ministerstvo zdravotníctva 
v posledných rokoch ovplyvňu
je tok financií do segmentov sys
tému cez takzvanú prerozdeľo
vaciu vyhlášku. Tá trom zdra
votným poisťovniam stanovu
je, koľko prostriedkov majú po
užiť na jednotlivé typy zdravot
nej starostlivosti. Exministerka 
zdravotníctva Zuzana Dolinková 
počas svojho pôsobenia pripus
tila, že vyhláška môže byť pre
hodnotená či zrušená. Aktuálne 
to vyzerá tak, že tento regulačný 
mechanizmus pokračuje. K bu
dúcoročnej vyhláške už bola zve
rejnená predbežná informácia.

„Programová vyhláška je jed
na veľká otázka, či má byť v ta
kejto forme alebo inej, či je sú
ťaž medzi poisťovňami takto prí

liš limitovaná alebo nie,“ uvie
dol predseda Úradu pre dohľad 
nad zdravotnou starostlivosťou 
(ÚDZS) Michal Palkovič na kon
ferencii Trnavského samospráv
neho kraja. Vníma ju ako dôleži
tý nástroj, ktorého forma sa eš
te bude vyvíjať. Pri dobrej spolu
práci ministerstiev zdravotníctva 
a financií sa podľa neho dá na
staviť zmysluplne, iba s malými 
odchýlkami.

Impotentné poisťovne? 
„Tento rok máme tak zlú pro
gramovú vyhlášku, že zo zdra
votných poisťovní ako nákupcov 
zdravotnej starostlivosti spravi
li úplných impotentov, pretože 
štát si v nej presne povie, na kto
rý typ zdravotnej starostlivos
ti má ktorá zdravotná poisťovňa 
vynaložiť presne určené množ
stvo financií,“ kritizuje výkonná 
riaditeľka Asociácie zdravotných 
poisťovní Dajana Petríková.

Pokračovanie na strane 2

pRof. MonIka Jankechová, MInISteRStvo zdRavotníctva SR Liek

Vedieť viac znamená lepšie žiť november – december 2024
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Diabetológia

Adherencia u detí  
a adolescentov

Nové trendy  
v liečbe DM2     

Diabetes mellitus 2. typu  
v staršom veku  

Na kongrese ESC 
aj o diabete
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vydavateľstvo Mafra Slovakia vydáva aj 
tieto odborné medicínske prílohy a tituly:

Minister Šaško predstavil 30 opatrení na zlepšenie zdravotníctva

Implementácia princípov du
álneho vzdelávania na stred
ných zdravotníckych školách, 

inovácie v pregraduálnom vzde
lávaní a aktuálne zmeny v ďal
šom vzdelávaní zdravotníkov. 
Na otázky týkajúce sa týchto 
projektov nám odpovedala ich 
projektová manažérka a ria
diteľka Odboru zdravotnícke
ho vzdelávania z rezortu zdra
votníctva –  prof. PhDr. Mgr. 
Monika Jankechová, PhD. Pýtali 
sme sa aj na riešenia akútneho 
nedostatku sestier.

Začnime základnými školami. 
Exministerka Dolinková na jar 
avizovala, že do ich osnov chce 

zaviesť predmet zdravoveda. 
Čo si o tom myslíte a robí sa 
niečo v tomto smere v spolupráci 
s ministerstvom školstva? 

Táto téma je vo vecnej pôsob
nosti Odboru verejného zdravia, 
skríningu a prevencie. Viem, že 
kolegovia v téme spolupracu
jú so zástupcami ministerstva 
školstva a prioritne riešia pred
met zdravoveda na základných 
školách. Zaoberajú sa tým, ako 
deti od raného detstva vybaviť 
vedomosťami o zdravom život
nom štýle, starostlivosti o zu
by, preventívnych prehliad
kach, tiež o význame očkovania, 
telesnej aktivity, dobrého stra
vovania, o zvládaní stresu atď. 

Aj k tejto téme je na minister
stve zdravotníctva vypracovaná 
projektová karta, ktorá má svoj 
tím. Téma už bola takpovediac 
„na stole“ aj v minulosti a teraz 
znova žije.

Na zdravotníckom výbore ste 
avizovali, že od septembra majú 
byť spustené pilotné projekty 
duálneho vzdelávania na stred-
ných zdravotníckych školách 
(SZŠ) v odboroch farmaceutický 
laborant a zdravotnícky labo-
rant. Rozbehli sa? Ak áno, kde 
a ako?

Naším zámerom je imple
mentácia princípov duálneho 
vzdelávania. Nejedná sa o ap

likáciu duálneho vzdelávania 
v celom rozsahu, tak ako je za
definované v zákone č. 61/2015 
Z. z. o odbornom vzdelávaní 
a príprave.

V existujúcom platnom zne
ní nie je zákon aplikovateľný 
na stredné zdravotnícke ško
ly. Odborná príprava a vzdelá
vanie v zdravotníctve sú špeci
fické. Ale jednotlivé prvky ako 
uplatnenie inštruktorov pri 
praktickom vzdelávaní žiakov 
alebo významnejšia zaangažo
vanosť zamestnávateľa do prí
pravy budúcich zdravotníkov sú 
implementovateľné aj v zdra
votníctve.

Je dôležité, aby Mini
sterstvo zdravotníctva 
(MZ) SR hľadalo mož

nosti, ako liek Voxzogo na lieč
bu achondroplázie, teda gene
tickej poruchy rastu kostí, do
stať do kategorizačného zozna
mu. Uviedol to právny zástup
ca občianskeho združenia (OZ) 
Palčekovia Ivan Humeník po 
stretnutí združenia so zástupca
mi Slovenského národného stre
diska pre ľudské práva, Úradu 
komisára pre osoby so zdravot
ným postihnutím či verejného 
ochrancu práv. Zdravotné po
isťovne a MZ sa podľa neho na 
stretnutí nezúčastnili. „Na mi
nisterstve zdravotníctva v tom

to momente prebieha kategori
začné konanie. Veríme že na zá
klade hodnotenia Národného in
štitútu pre hodnotu a technoló
gie v zdravotníctve bude rezort 
hľadať spôsob, ako s držiteľom 
registrácie tohto lieku uzatvo
riť dohodu,“ podotkol Humeník. 
Združenie podľa jeho slov verí, 
že aj zdravotné poisťovne uro
bia všetko pre to, aby liek mohol 
byť pacientom s achondroplázi
ou hradený.

Humeník uvádza, že achon
droplázia je raritné ochore
nie. Ide asi o 30 pacientov na 
Slovensku, pre ktorých nie je 
dostupná žiadna iná alternatí
va.  (tasr)

Pacienti s achondropláziou 
žiadajú preplácanie lieku

Minister zdravotníctva 
SR Kamil Šaško (Hlas
SD) predstavil zástup

com zdravotníckeho sekto
ra Trnavského samosprávneho 
kraja (TTSK) návrhy viac ako 30 
konkrétnych opatrení na zlepše
nie slovenského zdravotníctva 
v šiestich oblastiach. Nosnými 
témami rokovania boli okrem to
ho napríklad personálna situácia 

v regiónoch, potreba vzdelávania 
zdravotníkov či dostupnosť zdra
votnej starostlivosti. Informoval 
o tom minister po minulotýž
dňovom rokovaní v Trnave.

Šaško priblížil návrhy opatre
ní. „Prvou oblasťou je štandar
dizácia platieb za zdravotnícke 
výkony. Druhá oblasť je optima
lizácia nákladov poskytovateľov 
zdravotnej starostlivosti, tretia 

oblasť je štandardizovanie pod
mienok poskytovania zdravotnej 
starostlivosti, štvrtá je financo
vanie systému, piata oblasť je 
zníženie administratívnej záťa
že a digitalizácia. A tou posled
nou, a aj dnešná diskusia, mi
mochodom, to absolútne jed
noznačne potvrdila, je riadenie 
ľudských zdrojov naprieč rezor
tom,“ dodal minister.

Cieľom opatrení podľa neho je 
a musí byť pacient v každom re
gióne. Za ústredné témy rokova
nia označil personálnu situáciu 
v regiónoch. Rokovať o nej plá
nuje aj s odborármi. Venovali sa 
aj personálnym otázkam či do
stupnosti zdravotnej starost
livosti, najmä v oblasti ambu
lantnej starostlivosti. „Aké ma
jú byť kompetencie a ako nad

viazať systém vzdelávania už od 
strednej školy na univerzitách, 
ale aj celoživotného vzdelávania, 
atestačného vzdelávania,“ zhr
nul Šaško. Minister skonštatoval, 
že komunikácia s regiónmi je pre 
zlepšenie zdravotníctva dôležitá. 
„Počas najbližších troch týždňov 
navštívim všetkých osem vyšších 
územných celkov na Slovensku,“ 
dodal.  (tasr)

Ide o šesť oblasti, napríklad personálna situácia v regiónoch, potrebu vzdelávania zdravotníkov či dostupnosť zdravotnej starostlivosti

Zdravotníctvo

Zmenili sme ďalšie vzdelávanie zdravotníkov

Prvou oblasťou 
je štandardizácia 
platieb za 
zdravotnícke výkony.
Kamil Šaško

Impotentné poisťovne? Delenie peňazí 
cez programovú vyhlášku otvára otázky

Pokračovanie na strane 4

niektoré segmenty zdravotníctva by možno vo vyhláške nemali byť, načrtli odborníci

programová vyhláška 
je jedna veľká otázka, či 
má byť v takejto forme 
alebo inej

Foto: shutterstock

vyhLáška
Odborný týždenník s komplexnými 
informáciami určenými pre profesie 
v zdravotníctve, sociálnych  
službách a vo farmácii.


